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Siseministeeriumi tellimusel viidi läbi uuring “Kohaliku vähem olid teenuste kättesaadavuse ja selle kvaliteediga rahul 
omavalituse üksuste haldussuutlikkus ja seda mõjutavad te- Türi suurvalla elanikud. Kohalike omavalitsuste toimimine 
gurid”, mille käigus hinnati kõigi Järvamaa valdade ja linnade avalike teenuste pakkujatena olid parimad Paide linn, Türi vald, 
haldussuutlikkust ning elanike rahulolu osutatavate teenustega. Imavere ja Ambla.

Uuringut tutvustati kõigile asjaomastele omavalitsustele Uuringu üldkokkuvõttes ilmnes, et Järvamaa haldus-
16. septembril Valgehobusemäe suusa- ja puhkekeskuses. suutlikumad omavalitsused on Albu, Imavere, Järva-Jaani 

Uuringud viidi läbi neljas dimensioonis. Esmalt käsitleti vald ning Paide linn. Üllatus eelkõige just seepärast, et nen-
kohaliku omavalitsuse seaduses sätestatud ülesannete täitmist dest neljast on ju kolm väiksemad omavalitsused, kes suudavad 
järgmistes valdkondades: haridus, vaba aja sisustamine, sotsi- elu korraldamisel vallas olla samaväärt haldussuutlikud kui 
aalne kaitse, tervishoid, majandus, keskkonnakaitse, avalik suured omavalitsused ning tagavad oma piirkonna elanikele 
kord ja turvalisus. Selles uuringus olid edukamad omavalit- küllaldaselt kvaliteetselt avalikke teenuseid.
sused Albu, Ambla, Imavere ja Paide linn. Kõigil, kellel on huvi tervikuuringu vastu, on võimalik sel-

Eraldi uuringus viidi läbi elanikkonna rahulolu omavalitsu- l e g a  t u t v u d a  S i s e m i n i s t e e r i u m i  k o d u l e h e l  
ses pakutavate teenustega. Ankeet sisaldas 24 küsimust ning .
kokkuvõttes olid enam rahul inimesed Albu, Imavere, Järva- KALJU KERTSMIK,
Jaani ja Koeru vallas. Uuring tõi kõigile üllatavalt välja selle, et Albu vallavanem

www.siseministeerium.ee/31294

Preskosa OÜ, Maxit Estonia AS, Maru 
Metall AS, Pakpoord OÜ, Roomline 
Tootmine OÜ, jaArne Metsagrupp OÜ.

lumajanduses on käesoleva aasta raskeks Ülemaailmne majandus- ja finants- Samades ettevõtetes töötab ka kõige 
teinud eelkõige väga vihmane ilm ning kriis, Eesti majanduses valitsevad rasked rohkem valla maksumaksjaid. 82% 
langenud kokkuostuhinnad. Antud olu-ajad sunnivad küsima, kuidas vallas te- tulumaksust laekus ettevõtlusest, mis ei 
kord nõuab kõigilt põllumeestelt tõgutsevatel ettevõtetel läheb. Eriti pin- tegele põllumajandusega. 10 % laekus 
sselt pingutamist, et aasta lõpuks kohus-geline on olukord Eestis ettevõtetel, kes avalikust sektorist ning 7%  põlluma-
tused täidetud saaks!ekspordivad oma toodangut. Nõudlus jandusest. 

Kaalepis tegutsev eksklusiivmööbli kaupade järele maailmas on tunduvalt Täna on selge, et tulumaksu plaan 
tootjal Roomline Tootmine OÜ-l ei ole langenud, mis on sundinud paljusid ette- käesoleva aastal eelarves ei täitu.  
ka kavas kedagi koondada,sest praegu on võtteid ka Eestis otsi kokku tõmbama. Vallavalitsus on koos valla asutustega  
tööd tihedalt kuni aasta lõpuni.Eelmisel kuul kohtusin mitme valla üle vaadanud kohad, kus saab kulutusi 

Paljud valla inimesed töötavad väl-suurema tööandjaga ja küsitlesin suu- kokku hoida. Ajad on keerulised ning 
jaspool. Tulumaksu laekumine valla eel-remaid ettevõtteid, kes ekspordivad kau- valla avalik sektor tunnetab seda, 
arvesse sõltub ka nende töökohtadest.  pu. Küsitluse eesmärk oli teada, kuidas vähendades kulutusi. Vallavalitsuse töö 
Tulumaksu laekumise kasv valla meie valla suurimatel ettevõtetel läheb peab just praegu olema tõhus ja efek-
eelarvesse on vähenenud võrreldes aasta ning kas on plaanis ka tootmist vähenda- tiivne, et keerulisel ajal oma ülesannete-
I poolega, mil tulumaksu laekus kokku da ja koondada töötajaid. ga hakkama saada. Ehk teisi sõnu – 
ca 22% rohkem kui aasta tagasi. Samas Kõige keerulisem on olukord Arne vähema rahaga tuleb teha rohkem tööd!
oktoobris laekus tulumaksu ainult 3,4 % Metsagrupil, kes on oma töö ümber kor- Õnneks vallavalitsuse hallatavad 
rohkem, kui aasta tagasi. Need numbrid raldanud, kuid samas teeb kõik, et ette- asutused mõistavad kujunenud olukorda 
näitavad selgelt, et tulumaksu sellises võte saaks tööd jätkata. Samas vaipu ning on teinud omad ettepanekud kohta-
mahus ei laeku nagu aasta algus eeldas. tootev ettevõte Preskosa on 5 töötajat dest, kus saab kulutusi kokku hoida. Hea 
Eelmisel aastal laekus tulumaksu hästi juurde võtnud ning ettevõtte omaniku on, et kõige olulisemad investeeringud 
ka kinnisvara müügist, kuid praegusel Sarfaraz Alam Khani sõnade järgi nende 2008. aasatal on tehtud ning ka siit on 
ajal on kinnisvaratehingud Eestis prakti-toodangul turgu on ning ettevõtte töötab võimalik kokku hoida. Näiteks rahvama-
liselt peatunud. edasi. Ahulas töötava õmblusfirma Pak- jade üleviimine maaküttele aitab aastas 

10 kuuga on vallale tulumaksu poord omaniku Gerhard Eberle sõnul valla eelarvele säästa ainuüksi kütte- 
laekunud ca 8,1 miljonit krooni ehk 16 % tööd jätkub ning toodangu turustamisega kuludelt 200 000 krooni!
rohkem, kui aasta tagasi, samas tulumak-pole probleeme, olgugi, et ka nendel tur- Loodame, et üheskoos tegutsedes ja 
su prognoos oli 19% suurem kui mullu. gudel tuleb täna palju tööd teha, et kõik efektiivselt majandades on võimalik ka 

Suurimad tulumaksu maksjad valla toodetu saaks ära müüdud. Valla suurim keerulisematel aegadel hakkama saada!
eelarvesse on: vallavalitsus, Tammsaare põllumajandusettevõte Tammsaare OÜ KALJU KERTSMIK,
OÜ, Eesti Haigekassa, Terasman OÜ, ei plaani samuti kedagi koondada. Põl-

Siseministeerium uuris omavalitsuste haldussuutlikkust

Valla ettevõtted jätkavad tööd
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Vallavolikogu 
istungil

30. oktoobril
1. Vaba põllumajandusmaa kasutus-

valdusesse taotlejatele kokkuleppe sõl-
mimiseks tähtaja määramine. Määrati 
vaba põllumajandusmaa kasutusvaldu-
sesse taotlejatele, kes on esitanud aval-
duse ühele ja samale maatükile, kokku-
leppe sõlmimise tähtajaks 3. detsember 
2008.

2. Ettepaneku tegemine vaba põllu-
majandusmaa kasutusvaldusesse and-
miseks. Tehti Järva maavanemale ette-
panek anda Soosalu külas asuv maatükk 
nr 347 pindalaga 30,4 ha kasutusval-
dusesse Janek Sõõrdile, kuna ta on füü-
silisest isikust ettevõtja.

3. Detailplaneeringu algatamine. 
Algatati detailplaneering Albu vallas 
Kaalepi külas Ahula–Kaalepi kergliik-
lustee Kaalepi–Seidla lõigu rajamiseks 
Kaalepi küla tihehoonestusalal.

4. Albu Vallavolikogu 21. oktoobri 
2004. a. määruse nr 18 “Õppimisega 
seotud kulutuste hüvitamise kord” muut-
mine. Võeti vastu määrus nr 18 (avalda-
tud ka käesolevas infolehes)

5. Loa andmine lihtmenetlusega rii-
gihanke korraldamiseks. Lubati vallava-
litsusel korraldada lihtmenetlusega 
riigihange Valgehobusemäe Suusa- ja 
Puhkekeskusele suusalifti (mäetõstuki) 
ja 30 lumetuubi ostmiseks. Riigihanke 
tulemusel selgub, kui palju suusalift 
maksab. 

6. Informatsioon. Vallavanem infor-
meeris volikogu liikmeid AS-i Eesti Post 
kavatsustest. Volikogu esimees andis 
ülevaate Järvamaa Omavalitsuste Liidu 
2009. aasta eelarvekavadest ja liikmete 
üldkoosolekust, haldusterritoriaalse kor-
ralduse muutmise ettepanekutest.

Määrus kehtestatakse Kohaliku omavalitsuse korralduse seaduse § 22 lg 1 p 5, 
Eesti Vabariigi haridusseaduse § 33 lg 4 ning Põhikooli- ja gümnaasiumiseaduse § 31 
p 6 alusel

§ 1. Albu Vallavolikogu 21. oktoobri 2004. a. määruse nr 18 ”Õppimisega seotud 
kulutuste hüvitamise kord” (edaspidi kord) § 6 muudetakse ja sõnastatakse järgmiselt:

“§ 6. Huviharidusega seotud kulude hüvitamine
(1) Albu valla koolide õppekavaväliste huviringide õppetasu hüvitatakse 80% 

ulatuses.
(2) Teistes valdades ja linnades tegutsevates huvikoolides õppivate õpilaste puhul 

hüvitatakse ühe huvikooli või huviringi õppetasu 70% ulatuses.”
§ 2. Määrus jõustub 1. detsembril 2008. välja arvatud korra § 6 lg 1, mida 

rakendatakse alates 1. septembrist 2008.
Jüri Kommusaar,
volikogu esimees

kumine vallale kuuluva sõiduauto Opel 8. oktoobril
Astra Caravan, 5 plastikust vedelkütuse 1. Albu Laste Mängutoa hoolekogu 
mahuti ja kahe vedelkütte katla müügiks. koosseisu kinnitamine. Kinnitati Albu 
Lehe ilmumise ajaks on teada, et enam-Laste Mängutoa hoolekogu koosseis 
pakkumine nurjus, kuna ei esitatud 2008/2009. õppeaastal järgmiselt: Maire 
ühtegi pakkumist.Peterson – I rühma vanemate esindaja; 

10. Pakkumistulemuste kinnitamine Triin Rannu – II rühma vanemate esin-
ja hankelepingu sõlmimine. Tunnistati daja; Irina Poddubnaja – õpetajate esin-
edukaks Mägede külas Sillaotsa kin-daja; Claire Miljukova – Albu Valla-
nistul asuva puhkemaja rekonstru-valitsuse esindaja.
eerimise I etapi OÜ Krive Ehitus pakku-2. Ahula Lasteaed-Algkooli juha-
mine ja otsustati sõlmida ka vastav tajale lisatasu maksmine. Lubati Ahula 
hankeleping.Lasteaed-Algkooli juhatajal Marika 

11. Ehitise teenindamiseks vajaliku Tamtikul anda 2008/2009. õppeaastal 6 
maa suuruse ja piiride määramine. Mää-eesti keele tundi nädalas ning maksta 
rati Ahula külas asuvate ehitiste silo-selle eest lisatasu.
hoidla nr 1 ja silohoidla nr 2 teeninda-3. Valla eelarvest sotsiaaltoetuse 
miseks vajaliku maa suuruseks 0,59 ha.määramine ja maksmine. Määrati üks 

12. Valgehobusemäe Suusa- ja transporditoetus.
Puhkekeskuses osutatavate teenuste 4. Sünnitoetuse määramine ja 
hindade kehtestamine. Kehtestati järg-maksmine. Määrati sünnitoetus kahele 
miste teenuste hinnad: teenuse bronee-taotlejale.
rimine ja teiste ettevõtjate teenuste 5. Matusetoetuse maksmisest keel-
vahendamine.dumine. Keelduti matusetoetuse maks-

13. Valgehobusemäe Suusa- ja misest, kuna taotleja elukoht rahvastiku-
Puhkekeskuses asuvate ruumide üüri-registri andmete kohaselt ei ole Albu 
leandmiseks korraldatava avaliku kirja-vallas.
liku pakkumise tingimuste kinnitamine. 6. Valla eelarvest sotsiaaltoetuse  
Otsustati korraldada Valgehobusemäe määramine ja maksmine. Määrati üks 
Suusa- ja Puhkekeskuses asuvate ruu-sotsiaaltoetus prillide ostmiseks.
mide üürileandmiseks kirjalik enampak-7. Vallavalitsuse liikmete vaheline 
kumine pakkumiste esitamise tähtajaga tööjaotus ja vallavanema asendamise 
27.oktoober 2008. kell 9. Kuulutus ilmus kord. Muudeti nimetatud korda enne-
Järva-Teatajas. Lehe ilmumise ajaks on kõike seoses Claire Miljukova nimeta-
teada, et enampakkumine nurjus, kuna ei misega vallavalitsuse liikmeks (avalda-
esitatud ühtegi pakkumist.tud valla veebilehel).

14. Eluruumi üürileandmine. Anti 8. Korteri omandamine. Otsustati 
üürile üks vallale kuuluv korter.võtta vastu kingina Margus Simsonilt 

15. Projekteerimistingimuste väljas-Albu vallas Albu külas elamus Männi 1 
tamine. Väljastati Albu vallale projek-asuv korter nr 4.
teerimistingimused Kaalepi–Seidla 9. Enampakkumise korraldamine. 
kergliiklustee projekteerimiseks. Otsustati korraldada kirjalik enampak-

Albu Vallavolikogu MÄÄRUS nr 18 (30. oktoober 2008)

ÕPPIMISEGA SEOTUD KULUTUSTE HÜVITAMISE 

KORD” MUUTMINE

Vallavalitsuse istungil

Albu Vallavalitsus müüb kirjalikul 
enampakkumisel Albu vallale kuuluva 
roostevabast terasest katlakorstna (pikkus 
15 m koos jalaga, Ø=200 mm) alghinnaga 
7500 krooni. Enampakkumise võidab 
kõrgeima pakkumuse teinud pakkuja. Võrd-
sete pakkumiste korral esitavad kõrgeima 
pakkumise teinud pakkujad 5 tööpäeva 
jooksul uue pakkumise. Pakkumine tuleb 
esitada kinnises ümbrikus 14. novembriks 
2008 kell 12, ümbrikul oleva märkega 
„Kirjalik enampakkumine“. Pakkumine 
peab sisaldama müüdava vara nimetust, 
pakutavat hinda ja vara osta sooviva isiku 
andmeid – nimi, isiku- või registrikood ja 
kontaktandmed. Pakkumiste avamine 
toimub 14. novembril 2008 kell 13. 
Täiendav info Taemar Pai, tel 382 0500, e-
post .taemar@albu.ee

Enampakkumise teade



Nr. 9 (201) 6. november 2008 «KODUKAJA»     3

22. oktoobril 9. Detailplaneeringu algatamine. 
1. Pakkumustulemuste kinnitamine Esitati otsuse eelnõu volikogule.

ja hankelepingu sõlmimine. Tunnistati 10. Projekteerimistingimuste väljas-
edukaks Neitla liivakarjääri maa-ainese tamine. Väljastati projekteerimis-
purustaja leidmisel Ati Grupp OÜ tingimused OÜ-le Preskosa Albu külas 
pakkumus ning otsustati sõlmida vastav Albu kaupluse kinnistul asuva kauplus-
hankeleping. söökla rekonstrueerimiseks.

2. Vaba põllumajandusmaa kasutus- 11. Eakate tervisetoetuse määramine 
valdusesse taotlejatele kokkuleppe ja maksmine. Määrati eakate tervise-
sõlmimiseks tähtaja määramine. Esitati toetus 10 eakale inimesele.
otsuse eelnõu volikogule. 12. Hooldaja määramine. Määrati 

3. Vaba põllumajandusmaa kasutus- hooldaja ühele sügava puudega ini-
valdusesse andmise menetluse lõpe- mesele.
tamine. Kuna eelistati uue tähtaja and- 13. Oktoobrikuu hooldajatoetuse 
mist, siis seda eelnõud volikogusse ei määramine ja maksmine. Määrati toe-tus 
esitatud. 18 hooldajale.

4. Ettepaneku tegemine vaba põl- 14. Hoolduse seadmisest keeldu-
lumajandusmaa kasutusvaldusesse and- mine. Keelduti hoolduse seadmisest, 
miseks. Esitati volikogu otsuse eelnõu kuna hooldatav ei ole teovõimeline isik, 
volikogule. sest tema üle on seatud eestkoste.

5. Maaüksuste nimede muutmine. 15. Sünnitoetuse määramine ja 
Määrati Albu kergliiklustee alusele maksmine. Määrati sünnitoetus kahele 
kuuele maaüksusele uued nimed – Albu taotlejale.
kergliiklustee lõik 1 kuni Albu kerg- 16. Oktoobrikuu toimetulekutoetuse 
liiklustee lõik 6. määramine ja maksmine. Määrati üks 

6. Ehituslubade ja kirjaliku nõus- toimetulekutoetus.
oleku väljastamine. Väljastati Vello Kir- 17. Valla eelarvest sotsiaaltoetuste 
simäele Albu külas Saare kinnistule määramine ja maksmine. Määrati üks 
kirjalik nõusolek väikeehitise keldri tugiisiku toetus, üks toetus raviteenuste 
püstitamiseks, ehitusluba üksikelamu  transpordikulude katteks ja üks toetus 
rekonstrueerimiseks, ehitusluba talu- ravimite ostmiseks.
hoone garaaži püstitamiseks ja ehitus- 18. Albu Vallavolikogu 21. oktoobri 
luba taluhoone Majandushoone püst- 2004. a. määruse nr 18 “Õppimisega 
tamiseks. seotud kulutuste hüvitamise kord” 

7. Enampakkumise korraldamine. muutmine. Esitati volikogu määruse eel-
Korraldati kirjalik enampakkumine Albu nõu volikogule.
vallale kuuluva roostevabast terasest 19. Valgehobusemäe Suusa- ja 
katlakorstna (pikkus 15 m koos jalaga, Puhkekeskuses osutatava teenuse hinna 
Ø=200 mm) müügiks, alghinnaga 7500 kehtestamine. Kehtestati matkajuhi tee-
krooni (vaata enampakkumise teadet). nuse hind.

8. Kasutusloa väljastamine. Väljas- 20. Ülevaade riikliku järelevalve 
tati OÜ-le Jaotusvõrk kasutusluba Albu läbiviimise tulemustest Albu Põhikoolis. 
külas Põrgumäe maaüksuse elektriga Claire Miljukova andis ülevaate järele-
varustamise liini kasutamiseks. valve tulemustest.

Albu Vallavolikogu 30.10.2008. a. otsusega nr 28 otsustati algatada detailplaneering 
Albu vallas Kaalepi külas Ahula–Kaalepi kergliiklustee Kaalepi–Seidla lõigu rajamiseks 
Kaalepi küla tihehoonestusalal.

Detailplaneeringu algatamise eesmärgid on:
1) rajada jalakäijate ja jalgratturite liiklusohutuse tagamiseks Seidla–Kaalepi mnt T-

15132 äärde Kaalepi külas Kaalepi–Seidla kergliiklustee, mis Kaalepi küla tihe-
hoonestusalal jääb järgmistele katastriüksustele:

- jätkuvalt riigi omandis olev maa;
- Ühisjõu (katastritunnus 12902:002:0030);
- Lapi (katastritunnus 12902:002:0010).
2) maa sihtotstarbe muutmine korterelamute ja pereelamute maa-alast trans-

pordimaaks;
3) katastriüksuste moodustamine tee maa-ala jaoks;
4) liikluskorralduse määramine;
5) haljastuse ja heakorrastuse põhimõtete määramine.
Otsustati mitte algatada keskkonnamõju strateegilist hindamist, kuna kavandatud 

tegevus ei ole olulise keskkonnamõjuga keskkonnamõju hindamise ja keskkonna-
juhtimissüsteemi seaduse § 6 mõistes.

Täiendav info abivallavanem Taemar Pai, tel 382 0500, e-post . taemar@albu.ee

Detailplaneeringu algatamise teade

Vallavolikogu otsustas muuta õppi-
misega seotud kulude hüvitamise korda 
andes võimaluse kõigile valla lastele, kes 
käivad Albu valla koolide õppekava-
välistes ringides, saada hüvitist 80% ula-
tuses tagasiulatuvalt alates 1. septembrist 
2008. Teistes valdades või linnades te-
gutsevate huvikoolide või huviringide 
õppetasud hüvitatakse alates 1. det-
sembrist 2008 jõustuva määruse kohaselt 
70% ulatuses. Hüvitist saab taotleda 
ainult ühe huvikooli või huviringi õppe-
tasu hüvitamiseks ning enam ei hüvitata 
sõidukulusid. Hüvitist on õigus saada 
kõigil koolikohustuslikel lastel, kes ela-
vad rahvastikuregistri andmetel Albu 
vallas ja omandavad põhi- või üldkesk-
haridust.

Claire Miljukova,
sotsiaal- ja haridusnõunik

Huvihariduskulude 
hüvitamise kord muutub

Eelmises vallalehes ilmus kuulutus 
aastalõpupeo kohta. Kõrgeks kujunenud 
piletihind sisaldas ansamblit, laual ole-
vaid suupisteid ja ilutulestikku. Täht-
ajaks pani ennast peole kirja ainult seitse 
inimest. Kahju, aga seitsmele inimesele 
pidu teha on majanduslikult võimatu. 
Kuna majanduslik seis on praegu ras-
kevõitu, siis vallapoolseks osaluseks 
oleks olnud tasuta ruumid Valgehobuse-
mäel. Rahaliselt toetada pole võimalik. 
Rasketele aegadele järgnevad alati head 
ajad. Loodame, et veedate sellegipoolest 
meeldiva aastalõpu oma lähedaste selt-
sis.

Malle Lomp, 
valla rahvamajade juhataja

Miks ei toimu 
aastavahetuse pidu?

Vallavalitsuse andmetel on kahane-
nud reisijate arv kolmapäeviti õhtusel 
liinil Lehtmetsast Aegviitu ja tagasi. 
Liini teenindab OÜ Niinsalu, kelle and-
metel on kolmapäevi, kus ei ole bussis 
ühtegi reisijat Lehtmetsast Aeviidu suu-
nas ja tagasi. 

Vallavalitsus palub valla elanikel 
teada anda, kas on otstarbekas Aegiiviitu 
bussil sõita, kui reisijaid pole. Ootame 
tagasisidet hiljemalt 15. novembriks, et 
vallavalitsus saaks otsustada, kas jätkata 
bussiliini kolmapäeviti Lehtmetsast 
Aegviidu suunas ja tagasi.

Albu Vallavalitsus

Reisija! Vallavalitsus 
ootab tagasisidet
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Käesoleva aasta valla eelarves oli ette nähtud 370 000 
krooni, et remontida valla kruusateid. Teede remonti oli 
kavas teha suve lõpul, kuid et Neitla karjäär oli vett täis, siis 
ei olnud võimalik purukruusa tootma hakata. Alles sep-
tembri lõpu ja oktoobri alguse kuivad ilmad viisid lõpuks 
selleni, et veepind karjääris alanes ning oktoobri teises 
pooles suudeti alustada purukruusa tootmist ning laiali- 
vedu valla teedele. Käesoleva aasta prioriteedid teede 
remondis olid eelkõige suuremad valla avalikud teed, kus 
on liiklus tihe ning mille kruuskate vajas parandmist. 
Suuremad kogused purukruusa veeti Kaalepi piirkonna 
kolmele teele, kuhu kokku veeti ligi 2500 tonni kruusa. 
Tähtsamatest avalikest teedest lisaks Kaalepi teedele said 
uue purukruusa katte Aru ringtee, Jõekalda tee, Arapere 
ringtee, Mõnuvere tee, Mangusaare tee Peedul jt.

Kokku investeeriti valla teedesse 2008. aastal ligi 2 
miljonit krooni. Suvel said korda Ahula-Neitla tee ja Neitla 
tööstusküla tee.

Täname ettevõtjaid, kellega koostöös sujunes kruusa-
teede remont kiirelt ja efektiivselt!

KALJU KERTSMIK,
Albu vallavanem

Valla teedele 5000 t purukruusa
Eks ole teisigi üritusi, mis koolipere kokku kasvatavad, aga ka 

see oktoobrikuu nädalalõpp on alati oodatud ja igal aastal 
omamoodi üllatusterohke ning eriline.

Samad masuurikud, kes aastast aastasse õpetaja elu kibedaks 
teevad, oskavad sel päeval näidata alati oma õiget, paremat poolt. 
Suured ja asjalikud, vaimukad ja usaldusväärsed. Võtab ju pisara 
silma?

Et õpetajad oma pidupäevalt  laialinutetud meigiga ei lahkuks, 
organiseeris vallavalitsus meile õppereisi Rakvere veekeskusesse. 
Loomulikult õppereisi, sest kuidas lastele ikka tervislikke ja hu-
vitavaid vaba aja veetmise võimalusi soovitada, kui endal kogemus 
puudub? Ja õppimisvõimalusi Rakveres jagus! Kes sai õppida 
toime tulema oma pimeduse- ja kõrgusekartusega (torus), kes tegi 
üldse esimesi samme suures vees. Õpiti kannatlikkust vesimassaaži 
pinkidel istudes, vastupidavust  surveveejoa all seistes, väikese 
kollektiivi liikmeks olemist piiratud tingimustes (mullivannis), 
oma taluvuspiiride tunnetamist (saunas) jne, jne. Ja kui ilusad olid 
need õhetavate põskedega pedagoogid, kes paar tundi hiljem 
üksteise järel riietusruumist kohvikusse vupsasid!

Usume, et olemegi juba saadud kogemusi/oskusi oma töös 
rakendada jõudnud ning kooliraha ja preemiapannkoogi auga välja 
teeninud. Aitäh!

rimisest ja kiitis nii meie tublisid õpilasi 
kui ka õpetajaid ja lapsevanemaid. Õhtu 
lõpetas Paide Täiskasvanute Keskkooli 

Tammerik.Albu Põhikoolis rahvaülikooli lektor T. Perni esinemine, 
I veerandil jätkusid tegevused möö-On aeg teha selle õppeaasta esimesi mille lõpus jäi kõlama mõte, et üksteisest 

dunud õppeaasta projektide „Paneme kokkuvõtteid. Neid, kelle esimene õppe- hoolides ja üksteist austades saame jagu 
tähed särama” ja „Seltsis segasem” raa-veerand lõppes väga heade tulemustega, kõigist raskustest.
mes. Õpilased saavad esimesi filmitege-on kaheksa: II klassist Maria Kraav ja MAIE RAMBI
mise kogemusi. Septembris viisid Paide Margen Peterson; IV klassist Ade 
treenerid algklassiõpilastele läbi huvi-Pärn; V klassist Eve Kirsipuu; VI klas-

Ahula Lasteaed-Algkoolistava spordipäeva „Koolitsirkus”. Kätt sist Kadri Laube; IX klassist Mirjam 
Saabunud on sügis oma vinge tuule, prooviti nii odaviskes kui ka vasarahei-Jervson, Sirje Laube ja Triin Väisa-

vihma ja lehesajuga. Käes on ka aeg teha tes, õpiti saalihokivõtteid ja mängiti nen. Mirjam Jervsoni ja Sirje Laube 
esimesest õppeveerandist kokkuvõtteid .jalgpalli. Laste huvi tegevuste vastu oli esitas kool konkursi „Järvamaa maakoo-

Esimesele klassile me hindeid ei suur. Oleks meil vaid selliseid treene-lide edukas õpilane” kandidaatideks.
pane, kuid kõik lapsed on väga tublid ja reid!Heade tulemustega võivad rahul olla 
hakkavad harjuma juba koolilapse osa-Ellen Niidu 80. sünnipäeva tähista-ka järgmised õpilased: 
ga.miseks korraldasime koos külaraamatu-I klassist Cert Kiilmann, Ülar Kü-

II klassis õppisid hindele “5” Mart-koguga ettelugemispäeva. Tublimad et-tismaa, Cevin Pent ja Kert Tammleht;
cella-Ella Melder ja Kristo Tarasov, lejad (Ingeri-Helena Kakko, Brigitta II klassist Agatha Dooni Murro ja 
hinnetele “4” ja “5” Johannes Kask, Ti-Krasavin, Eve Kirsipuu) saatsime võist-Margit Liiva;
mofei Shapovalov ja Tario Tihane.lema maakonda.III klassist Rasmus Algpeus, Hen-

III klassis õppisid hindele “5” Kelli Palju tegevusi toimus klassides: po-ry-Sven Adams, Marili Hendrikson ja 
Talimaa, Ave-Marie Tuherm ja Ronal-litsei ja päästeameti külaskäik I klassi Karl Kallas;
do Martinson ning üks neli lipsas Cäro-õpilaste juurde, lugemispesade sisse-V klassist Ingeri-Helena Kakko, 
lin Rajasaare tunnistusele.seadmine, temaatilised klassiõhtud, eks-Brigitta Krasavin ja Mati Karbus ;

IV klassis ainult viitele õppijaid ei kursioonid ja matkad.VI klassist Helena Teras;
olnud, kuid hindele “4” ja “5” õppisid I veerandi lõpetasime traditsiooni-VII klassist Greteliis Elmik, Elvis 
Helen Dimitriev, Dario Suve, Annika liselt kooli sünniaastapäevale pühen-Homin, Mare Laube ja Andra Lepper;
Süving ja Rauno Talussaar.datud kontserdi ja lastevanemate üld-VIII klassist Kristiina Hein, Renate 

Jaksu uueks õppeveerandiks!koosolekuga. Direktor Ervin Jürisoo rää-Saluste ja Sirli Koplimets;
MARIKA TAMTIKkis edukalt lõppenud kooli inspektee-IX klassist Ragne Rande ja Mirjam 

Vesine õpetajate päev

Esimene õppeveerand 

võitmatu vägi? need hääbusid.
Või tuuli trotsides Põles sul lampSügise sügavat
ohkasid? või kaminas tuli!...muusikat nägid?
Mõtteis sa mõlgutad, rõõm silmi, laul hingeVahetut lõbu
et miskit oli!... saabusid.kas kohtasid?
kuid enne sadu Mari AOli neis hetkis ehk

Luule – tuleb/ei tule tuulest
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150, 4. Ott Kossar 147,5, 5. Diana Kuu-
semaa 125,5. Esikümnesse mahtusid 
veel Jaak Parker, Maik Loorits, Kristjan 

dajad. 
Teras, Leho Rohtla ja Kert Vellama. Ahula koolis...

Esimese õppeveerandi lõpetasime 
Tublid olid kõik osalejad, kelle hulgas Seitsmeteistkümnes õppeaasta Ahu- sõiduga Rakveresse, kus käisime kooli-
kõige nooremad olid 8-aastased ja vani-la Lasteaed-Algkoolis algas nagu vaheajal vaatamas lasteetendust „Onu 
mateks noorsootöötajad Leho ja Claire.tavaliselt aktusega esimesel koolipäeval. Remuse lood“. 

Uut hooaega alustasime augustikuus, Esimesse klassi tuli sel sügisel seitse Kaks kuud kooliaega on möödunud 
kui toimusid 29. olümpiamängud Pekin-õpilast, kellele kuu aja pärast veel üks linnutiivul, uuel veerandil juba uued 
gis. Nii, et 25. septembril toimunud selle lisandus. Nii ongi just esimene klass tegemised.
sügise esimese viktoriini teema oli mui-praegu meie kooli suurim. Kõik nad on 
dugi Pekingi olümpiamängud. 13 osaleja hästi kooli sisse elanud ja kahe kuuga on 
hulgas olid paremad Siim Kossar (kes neist saanud tublid koolilapsed, kes pea- ...ja noortekeskuses
siis veel!), Sander Süld, Kristjan Tamtik, le hästi õppimise osalevad ka muudel Ahula noortekeskuses toimuvast 
Holger Bürkland, Kaur Külv ja Diana ettevõtmistel. polegi ammu kirjutada saanud, seepärast 
Kuusemaa.Mida me siis esimesel õppeveerandil tõmbaks enne eelmise hooaja otsad kok-

Peale spordiviktoriinide on augustis peale õppimise koolis tegime? 22. sep- ku. Minu rõõmuks on noorteka üheks 
ja septembris toimunud ka filmiõhtud tembril käisime sügist tervitamas mat- populaarsemaks ürituseks kujunenud 
ning tee- ja muffiniõhtu. Septembri algul kaga Valgehobusemäel, kus meie matka- igakuised spordiviktoriinid. Ja kuigi 
käisime töölaagris osalenud noortega juhtideks olid õpetaja Küllike ja uus meil on selles osas alanud juba kolmas 
ekskursioonil Tallinnas (veekeskuses, kehalise kasvatuse õpetaja Kenneth. Ilm hooaeg, teeksin enne kokkuvõtte eel-
kinos ja paintballi mängimas) ja koo-oli ilus ja matkata mõnus ning tänu sel- mise lõppseisust.
livaheaja lõpetame samuti pealinna sõi-lele jäi ka sügise sünnipäev lastele pare- Septemrist maini toimus kokku kuus 
duga. mini meelde. Mõni päev hiljem suun- spordiviktoriini, milles osales 27 noort. 

17. novembril tähistame Ahula Noor-dusime jälle Valgehobusemäele, seekord  Teemad olid kergejõustik, jalgpall ja 
tekeskuse teist sünnipäeva. Sellele eel-tervisespordipäevale, kus lapsed erine- muud pallimängud, vormel 1, talisport, 
neval nädalal viime läbi lauajalgpalli-vatel jooksudistantsidel mõõtu võtta said kuulsad sportlased meil ja mujal ning 
turniiri, üleval on spordiviktoriin piltides või siis lihtsalt ilusat ilma nautima tulid. viimasena suur pildivoor maailma kuul-
ja samuti toimub joonistusvõistlus tee-Oktoobrikuu algas õpetajate päevaga samatest sportlastest. Oli raskemaid ja 
mal „Palju õnne, noortekas!“. Sünni-ja traditsiooniliselt olid meil pedagoo- kergemaid küsimusi, eks kõik oleneb ju 
päeval autasustame paremaid, sööme gideks sel päeval neljanda klassi õpi- sellest, kui hästi keegi suures spordis 
kooki ja teeme veel ühtteist huvitavat.lased, kes said oma tööga väga hästi toimuvaga kursis on. Teistest tunduvalt 

Mis siis muud, kui kohtumiseni ikka hakkama. Aga hea oli pärast õpilaste rohkem punkte teenisid esiviisikusse 
noortekas!käest kuulda, et oma õpetajad on ikka tulnud noored: 1. Siim Kossar 189,5, 2. 

INGE KUUSEMAApalju paremad kui need ühe päeva asen- Sander Süld 171,5, 3. Kristjan Tamtik 

Olnud ja tulevaid üritusi

jäi meelde väga südamliku ja mõnusa ette-
võtmisena. Festivalipäevad olid täis huvitavalt 
lahendatud lavalugusid, tegelasteks noored 
näitlejad Eestimaa erinevatest paikadest. Žüriil ei 
olnud otsustamine sugugi lihtne, sest kokku käis 
lavalaudadel 18 erinevat seltskonda. Saime 
meiegi end proovile panna ja päris rambivalgel 
esineda. Laste silmad särasid ja hääl ei väri-
senudki! Kõik abistasid laval üksteist, mängisid 
vabalt ja apsudeta ning seda märkasid ka hin-
dajad. 

Tulime Kundast tagasi uskumatult suure tun-
nustusega. Meie pisike seltskond mängis endale 
välja ühe kolmest peapreemiast. Karu Karoline 
kiitusekaardil on kirjas: “Antud silmapaistva 
teatrikultuuri eest.” 

Aitäh, Maria Kraav, Brigitta Krasavin, 
Ingeri-Helena Kakko, Mariin Elmik, Astrit 
Böning, Tiina Karbus, Marili Hendrikson, 
Agatha Dooni Murro, tubli esinemise eest! 

Aitäh õpetaja Kaja Kraavile õigel ajal õiges 
kohas olemise eest! Aitäh näiteringi vilistlastele, 
kellega koos kevadel lugu nö. sisse mängiti. Ja 
suur tänu õpetajatele, kes meisse ikka mõistvalt 
on suhtunud!

Näiteringi õpetaja 
MARE KABEL

Teine Kunda väikese lava festival 2008
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18 oktoobril toimusid Mõisakülas on teinud nendel võistlustel ajalugu. õpilane Ave Bombul (96) purustas oma 
juba XVII Arnold Luhaääre mälestus- Võistlustulemustest. suvised tulemused ja saavutas uute 
võistlused klassikalises tõstmises.1905. Kk.-35kg kolmas koht Kalle Talu isiklike rekorditega IV koha. 
aastal sündinud Arnold Luhaäär on (97), kahjuks tõukamise altminekuga. Tulemus 62 kg (26+36) pole laita. 
jäädvustanud oma nime Eesti tõstespordi Kk. -40kg I koht Alex Bindevald Kolm rekordiparandust. Kui neiu saaks 
ajalukku kui kahekordne olümpiame- (96) 71kg (30+41). Temalt kolm re- trenni, oleks uus Eesti tulevikulootus 
dali võitja. 1928 aastal saavutas ta Ams- kordit! kasvamas!
terdamis hõbe- ja 1936 aastal Berliinis Samas kk.-40kg II koht Ants Bombul Super, pea kõik esikolmikus!
pronksmedali. (98) 65kg (27+38) Temalt üks rekord. Võistluspäev võttis treenerigi läbi, 

Kahjuks seekord ei osalenud külalis- Kk. -50kg II koht Heigo Tarasov (94) jalad olid kohe väsinud, nagu oleks ise 
võistlejad Leedust, aga vägeva etteaste 114kg (50+64). Heigolt neli rekordit! võistluspõrandal käinud. 10 õpilast 
andsid Lätist Salduse spordikoolist pärit Kaotas Antsule vaid  2Sp.-ga rändkarika. soojendusel ette valmistada, kontrollida 
noortõstjad, kes võitsid absoluutselt Nemad õpivad kõik Roonas-Alliku võistluste kulgu ja motiveerida kõiki 
parima tõstja karika nii noormeeste kui Põhikoolis. uutel tuelemustele.
ka tüdrukute arvestuses. Kk. -56kg II koht Allart Lelumees Kuigi isiklikke rekordeid tuli 18, ei 

Meie saagiks jäi Jaan Taltsi ränd- (91) 110kg (45+65). Lisa ei tulnud. saa päris rahule jääda. On vajakajäämisi 
karikas, mille võitis meie pesamuna Kk. -69kg II koht Ranno Jalast (93) tehnikas ja enesekindluses. Ainsana 
Ants Bombul (98) kui kõige enam 152kg (72+80). Rannolt neli rekordit! kuuest kuus katset suutsid teha Alex 
Sinclairi punkte oma tulemusele lisanu Kk. -77kg I koht Lembit Pent (93) Bindevald ja Ave Bombul. Nende kohta 
võrreldes eelmise aasta samade võist- 196 kg (90+106). Rekord jäi tulemata. võiks öelda, et 100% õnnestus. Eks töö-
luste tulemusega. Tubli Ants, kõigest 10 Ranno ja Lembit õpivad Albu PK-s. tame edasi ja uusi tulemusi noortevõist-
aastane. Ta on läbi aegade kõige noorem Kk. -77kg II koht Marek Mändla (93) luselt ootame 15 novembril. Siis toi-
selle rändkarika võitja. +46 Sp. on 158kg (70+88). Temaltki kolm rekordit. muvad Valgas Eestile esimese olümpia 
pärishea areng. Marek õpib samuti Roosna-Alliku PK-s. kuldmedali võitnud Alfred Neulandi 

Tuleks märkida, et 2007. aastal võitis Neidude arvestuses tegi oma com- mälestusvõistlused. Seniks indu!
sama karika SK Vargamäe noortõstja backi Ingela Jalast (91), kes vähesele AHTI UPPIN,
Kert Ustav, kes parandas koguni seekord trennile vaatamata saavutas hinnatava II SK Vargamäe treener
oma tulemust + 98 Sp-ga. See on ajaloo koha tulemusega 90 kg (40+50). Nei-
parim juurdekasv! Vargamäe noortõstjad dude noorim Roosna-Alliku PK 5. klassi 

võisteldi absoluutse pare-muse peale Sinclairi punk-titabeli Väga hea etteaste tegi 26. oktoobril SK Vargamäe tõstja 
Leho Pent Põhjamaade juunioride meistrivõistlustel ausel.Soo-

 260,88 Sp.-ga oli võistluste 13. Lembit Penttulles kk -85 kg teiseks Ta püstitas kaks uut  (93) Albu mes Pori linnas, . 
Eesti juunioride rekor- PK-st. Lembitule sai seatud eesmär-
dit, tõukamises 170 kg ja giks tulla parimaks noortõstjaks 

tulemus 200 kogu-summas 306 kg. nendel võistlustel, kuid 
kg (90+110) kk.-s -77 kg ei andnud Võitis kaks aastat va-
rohkem punkte, et võita Tartumaa nem soomlane Miika-Ant-
noortõstjat. Kaotus tuli 7 Sp. ti Roiko tulemusega 308 

Kolm isiklikku rekordit püstitas kg, kolmas oli norra tõstja 
Ranno Jalast Albu PK-st, kes rebis 302 kg-ga. Võitja selgus 
teisel katsel 73 kg, siis kolmandal 75 alles viimastel tõstetel. Le-
kg! Nõrgim ala tõukamine jäi algras-ho üritas kolmandal katse 
kusele 80 kg, kuid kogusumma 155 tõugata 174 kg, et võita nii 
kg ületab kolme kilogrammiga nädal kehakaal kui ka absol-
varem Mõisakülas püstitatud isikliku uutselt tulla võistluste pa-
rekordi. Kokkuvõttes Ranno Jalastile remaks, kuid seekord ras-
214,56 Sp-ga 25. koht. Tubli poiss, kus ei alistunud. See oli 
areng toimub pidevalt.kogu võistluste ägedam 

Kaks isiklikku rekordit püstitas võrdsete võitlus keha-
Roosna-Alliku PK õpilane Heigo kaalus -85 kg.
Tarasov, kes tõukas isiklikuks rekor-Noortearvestuses pidi  
diks 65 kg ja kogusumma 115 kg kk.-Põhjamaade noorte meist-

võistlema s -50 kg on samuti uueks rekordiks.rivõistlustel  ka 
Heigole sai planeeritud täita 200 Ain Pent, kuid valus ranne 

Sp-i, mis jäi saavutamata, aga 198,04 ei võimaldanud osaleda.
Sp-i andis 28. koha 42 võistleja 25. oktoobril võist-
hulgas.lesid mõned SK Vargamäe 

noored Tartumaal Mäksa 
AHTI UPPIN,vallas Mellistes Tartumaa 

 treenersuurmeistrite KV-l. Seal 

Rekorditerohke oktoober

Noortõstjad püstitasid isiklikke rekordeid
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Paljud meist on iga päev mures võsaga, mis laiub 
põldude, kraavide ja teede ääres. Probleemid võivad 
meid tabada enne, kui oleme üldse endale teadvustanud 
seda, et võsa tuleks ära koristada ning et selle koristamata 
jätmine võib pikemas perspektiivis olla nii mõnegi 
mureallika põhjuseks. 

Palju on räägitud põllumeeste murest, millist kahju 
tekitavad metssead tuhlates ringi meie teraviljapõldudel. 
Tõenäoliselt aitaks metssigade eemale peletamisele 
kaasa ka see, kui kraaviääred oleks võsast puhtad. 
Lisaboonuseks oleks see ka traktoritele, mis saaksid 
paremini põllul põllutöid teha. 

Vee läbivooluga kraavide äärne võsa on lemmikuks 
ka teisele loomaliigile, kobrastele, kes imekiiresti 
langetavad kust võimalik ja mida võimalik. Edasine on 
juba teada... tekkivad üleujutused ning maaomanikud 
hakkvad tihtipeale üksteist süüdistades otsima maa-
omanikku, kelle kinnistust probleemid alguse said. 
Kokkuvõttes võidakse maaparandusbüroolt saada ette-
kirjutus, mis halvemal juhul sisaldab endas ka trahvi ning 
paremal juhul üksnes kohustust kraavid korda teha.

Talv on tulemas, see tähendab pimedat aega ja halba 
nähtavust. Samas on meil väga palju niinimetatud 
maanteid, mida iseloomustavad pimedad kurvid ning 
lepistik, mis põhimõtteliselt laiub kohe tee ääres, varjates 
nähtavust ning tehes ohtlikuks liiklemise meile kõigile, 
sest iial ei saa kindel olla, millal järgmine metsloom teele 
hüppab. Tõenäoliselt on väga kaugel aeg, kui teede ääri 
hakkaksid palistama võrgud, mis piiraksid metsloomade 
teedele sattumist. Praegu oleks võimalik olukorda 
paremaks muuta parendades nähtavust. Selleks tuleks 
eemaldada tee äärtes olev võsa. Samas on võsa 
likvideerimine vägagi ajamahukas ja investeeringute- 
rohke töö, mida eraisikutel ning valdadel on oma 
jõududega raske teostada. 

Oleme jõudnud aega, kus järjest enam kaalutakse 
alternatiivse energia kasutuselevõttu. OÜ Forestonia on 
teinud suuri investeeringuid selleks, et hakata tootma 
biomassi, kuna eelnevalt on ka ise tegelnud põllu-
majandusega, siis on võsaprobleem ettevõttele vägagi 
tuttav. Seetõttu olemegi hakanud pakkuma teenust, mis 
võimaldaks teha eramaa omanikele ning ka kohalikele 
omavalitsustele kuuluvate teede, kraavide ja põldude 
ääred võsast puhtaks. 

Kuna tegemist on tehnikaga, millega on kaasnenud 
väga suured investeeringud, ei ole võimalik ega ka 
rentaabel masinaid transportida võsa likvideerima 
üksnes paarile kinnistule. Seetõttu saaksime oma teenust 
pakkuda üksnes juhul, kui huvilisi on rohkem. Teenus 
oleks inimestele tasuta juhul, kui meie saaksime 
likvideeritavast puidust hiljem teha haket. Oleme 
pidanud vajalikuks alati sõlmida ka maaomanikega 
kirjalikud kokkulepped, kus maaomanik saab kaardi peal 
täpselt ära määrtaleda, mis ulatuses ta soovib võsa 
likvideerimist. Maaomanik peaks arvestama ka sellega, 
et peale võsa likvideerimist ja koondamist peab puit 
teatud aja seisma, et muutuda hakke tegemiseks 
kõlbulikuks.

Käesolevaks ajaks oleme sõlminud paljude valdade 
ja eraisikutega lepinguid võsa likvideerimiseks ning 
sellest tulenevalt loodame, et varsti hakkavad meie 
põlluääred nägema välja ilusamad ning teed turva-
lisemad. 

AIVO SAAREPERA

Võtame maha võsa
Sügis on viinud lehed puudelt ja loodetavasti saavad viimasedki 

sügistööd peatselt tehtud. Arvestades maarahva kiiret suve ja sügist, 
oleme planeerinud meie koguduse jaoks tähtsad tööd-tegemised 
hilissügisesse ja talve. Meil on plaanis ja korraldada alljärgnevat:

KOGUDUSE KAASTÖÖLISE KOOLITUS 
Laupäeval, 8., reedel, 14. ja laupäeval, 22. novembril kell 

10–14.
Koolitus on meile abiks ühise vastutuse kandmisel ja koguduse elu 

edendamisel, toetab ja julgustab meid meie töös, annab põhiteadmisi 
koguduse tegevuse, majanduse ja haldamise kohta, aitab edendada 
omavahelist suhtlemist kõikide koguduse kaastööliste vahel, aitab 
tugevdada osadust ja koostöö kogemust, annab praktilisi nõuandeid ja 
jagab kogudusi teiste kogudustega.

Koolitus on mõeldud koguduse nõukogu ja juhatuse praegustele 
ning tulevasteleliikmetele, kõigile neile, kellele on armas meie kirik 
ja tähtis koguduse edasine käekäik. Ei tarvitse olla koguduse liige!

Osavõtusoovist palun teatada tel 382 0446, või õpetaja 5569 52 
Koolitust sponsoreerib meie Soome sõpruskogudus Kuusjoelt.

KOGUDUSE JUHTORGANITE VALIMINE
Aasta lõpuks täitub 4 aastat koguduse juhtorganite valimisest, mis 

tähendab, et ajavahemikus 1. november 2008 – 28. veebruar 2009 
tuleb Järva-Madise kogudusel läbi viia koguduse juhtorganite vali-
mised. Armas kiriku rahvas! Seadkem üles uusi kandidaate koguduse 
juhtorganitesse! Üsna mitmed senised juhtorganite liikmed on oma 
ülesandeid väärikalt täitnud, kuid nad on ületanud vanusepiiri.

AASTA LIIKMEANNETUSE TASUMISEST
EELK Kirikuseaduse järgi koguduse liikme soovituslik aastatasu 

kogudusele oleks 1% inimese aastatulust. 
Kogudus ootab liikmeannetusi! Neid on võimalik teha ka 

ülekandega. Armsad memmed-taadid! Laske oma lastel ja 
lastelastel teha ülekanne koguduse arveldusarvele, kui te ise ei 
pääse kiriku juurde. A/a SEB pangas 10702005325007

ORELIFONDIST
Tänavu kevadel kutsusime inimesi üles annetama orelifondi. Tänu 

lahketele annetajatele on sinna kogunenud 9000 krooni. Meie orelit on  
tänavu kahel korral hooldatud. Kuid võib esineda tõrkeid oreli töös siis 
kui on tugevad temperatuurikõikumised – seega sügiseti ja kevadeti. 
Tõsisemaid remondi- ja uuendustöid me selle rahaga veel teha ei saa, 
kuid väiksem remont on planeeritud järgmisel suvel.

KOGUDUSE SÕIDUAUTOST
Meie koguduse pastoraadi sponsor ja väsimatu abiline Saksamaalt 

härra Hans-Martin Nielsen on kogunud kokku raha, et osta Järva-
Madise kogudusele sõiduauto, millega õpetaja saab sõita ja kogudust 
teenida.

JUMALATEENISTUSED
Koguduse korralised jumalateenistused toimuvad iga kuu 2. 

ja 4. pühapäeval kell 11.00

Jõuluteenistused:
pühal jõuluõhtul, 24. detsembril kell 17.00
jõulu I pühal, 25. detsembril kell 11.00
vana-aasta õhtul kell 17.00

kell 24.00 kirikukellade 
helistamine ja uue aasta 
vastuvõtmine

RUTT SÜVARI
Järva-Madise koguduse õpetaja

Armsad Madise koguduse liikmed!
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Õnnitleme vanemaid!

TÄNU!
Lp. ÕILE
Täname Sind meeldiva tervituse eest 

eakate päeva puhul.
Memmed

Oktoobris
Erich Tomingas 85
Heldi Prank 84
Voldemar Laube 82
Hans Mikal 82
Adelja Lepper 81
Maria Krünberg 80
Valve Kanter 79
Hans Saluste 76
Valentina Pihlapuu 75
Vilma Niinepuu 74
Ülo-Leo Veskioja 74
Vaike Siilak 72
Eino Vanaisak 72
Mall Lindsaar 71
Aadu Suve 71
Vello Altmets 70

Novembris
Heljo Tammik 83
Johannes Kreisberg 80
Aureikel Metsmaa 79
Livia Vaaderpall 78
Ilse Nõlve 77
Aime Tolsting 71
Luule Valdvee 71
Ille Veedla 70
Priit Tiik 60

Üürile anda või müüa 4-toaline korter 
Ahulas (19-6).

Info tel. 56509878

Õues sajab, kohe kõvasti sajab. Aga 
sest pole midagi! Saabki säravpuhtaks 
kõik teed, õued ja põllud. Aga pime on, 
juba päris vara on hämar ja lehe luge-
miseks vajad lisavalgust. Aga sa süüta 
küünal! Selleks on igati õige aeg. Ja 
tänavale minnes ära helkurit unusta. Siis 
saad ka järgmist lehte lugeda. Ilusat ja 
ohutut sügist teile, kallid albukad.

Lehetoimkond

Albu lasteaias reedel, 7. no-
vembril algusega 17.00 tore 
isadepäeva pidu kogu perele. Ja 
võtke ikka vanaisad ja vana-
vanaisad ka kaasa. Meeldiva jälle-
nägemiseni!

Suve asemele on astunud sügis. Nagu igal aastal, alustavad rahvamajades tööd 
ringid. Rõõm on tõdeda, et mõlemad rahvamajad on soojad ja te saate end siin 
mõnusalt tunda.

AHULA RAHVAMAJA RINGID:
Laste lauluring E, K kl 13.00, juhendabTiina Amos
Laste ja täiskasvanute maaliring P 15.00, juhendab Eveli Leego
Tütarlaste/naiste aeroobika N 18.30, juhendab Kettrud Väisanen
Tervisevõimlemine E 18.30, juhendab Hiie Kapten
Võimalus on kasutada jõusaali, mida ka agarasti tehakse.
Mängitakse ka võrk- ja korvpalli, aga juhendajata. Kes soovib oma teadmisi ja 

oskusi jagada, andke teada.

ALBU RAHVAMAJA RINGID:
Laste lauluring K, R kl 14.20, juhendab Kaja Kraav
Näitering E, R 18.00, juhendab Tiit Tammleht
Rahvatants E, K 20.00, juhendab Ülle Oru
Poiste võrkpall T 17.00, K 18.00, info Merike Nuiamäe
Meeste võrkpall T, N 19.00
Raskejõustik E–R, juhendaja Ahti Uppin (individuaalsed treeningtunnid)

Olete oodatud osalema. Vastused oma küsimustele saate tel 509 6797 või e-mail 
mallel@albu.ee

Eelinfo eakate jõulupeo kohta
Head Albu valla eakad!
Teie jõulupidu toimub 18. detsembril Albu Toiduaidas. Täpsem info järgmises 

vallalehes.
Malle Lomp, valla rahvamajade juhataja

Isadepäeva peole

Valla rahvamajade ringid

õigesti ühendada ja andur tuleb kinnitada Alates 1. juulist 2009 muutub suitsu- Kui enda teadmistest ei piisa, on 
kaasas olevate kruvide abil lakke, soo-andur igas majapidamises kohustus- võimalik kutsuda koju päästespetsialist, 
vitavalt ruumi keskele. Suitsuandurit ei likuks. See tähendab, et selleks ajaks kes tuleohutusalast nõu annab, küsi-
ole soovitav paigaldada kööki, kuna toi-peab iga enda ja oma lähedaste elust ja mustele vastab ja vajaduse korral abistab 
duaurud võivad põhjustada valehäireid varast hooliv inimene paigaldama koju ka suitsuanduri õigesse kohta paigal-
või andurit kahjustada. Andur kontrollib vähemalt ühe suitsuanduri. Kuid mida damisel. Kodukülastuse soovist tuleks 
patarei seisukorda automaatselt. Kui on varem, seda parem. teatada päästeala infotelefonile 1524. 
vajalik vahetada patareid, hakkab andur Tuleõnnetustega võib kaasneda suur Päästespetsialisti poolt läbi viidav 
iga minuti tagant edastama vaikseid heli-varaline kahju ja/või inimese surm. Selle nõustamine ja kodukülastus on tasuta.
signaale.põhjuseks on tulekahju avastamine liiga Piret Seire,

Levinumateks tulekahju põhjusteks hilja. Tulekahju avastatakse sageli alles Lääne-Eesti Päästekeskuse
on hooletus suitsetamisel, hooldamata siis, kui inimene ise ei suuda enam mi- ennetustöö büroo juhataja
küttekolded, vanad ja katkised elektri-dagi oma elu ja vara päästmiseks teha. 
juhtmed või lihtsalt inimlik hooletus (nt: Selleks, et puhkenud tulekahju võima-
unustades toidu kuumale pliidile). Kuna likult kiiresti avastada, tuleb paigaldada 
kütteperiood on just alanud või kohe al-koju vähemalt üks suitsuandur. Soovitav 
gamas, siis tuleks ka oma kodu kriitilise on paigaldada andur igasse eluruumi.
pilguga üle vaadata.Anduriga kaasas olev patarei tuleb 

Suitsuandur – peagi kohustuslik igas kodus


